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P R E D S L O V

Zhodnem sa asi s každým, keď napíšem, že láska zapaľuje naše srdcia.  
Horiace srdce môže byť niečím príjemným, ale na druhej strane aj búrli- 
vým, lebo vyrušuje. Kniha, ktorá sa vám dostala do rúk, spôsobí presne toto. 
Niekedy pohladí, upokojí a povzbudí, ale niekedy bude provokovať, pýtať sa 
a pozývať. Každé dielo má pečať svojho autora. A nie je to inak ani v tomto prí-
pade. Janko Buc, ako ho poznám, má presne také srdce zapálené Božou láskou. 
Keď je treba, sám ako pastier vie situáciu upokojiť, ale dokáže aj burcovať. Tí, 
ktorí ste ho videli kázať alebo vyučovať, viete, o čom hovorím. Na Jankovi je 
zvláštne najmä to, že dostal od Pána dar nadhľadu. Nepozerá sa ako kňaz len 
na svoje ovečky, ktoré mu boli zverené, ale vidí celé Slovensko, v ktorom sa mu 
spájajú všetky spoločenstvá a služby, ktoré pomáhajú budovať Božie kráľovstvo 
medzi nami. Vždy mu horelo srdce najmä pre mladých, a preto slová, ktoré 
budete čítať, mladých povzbudia a starších osviežia. Pozývam vás na túto cestu 
dobrodružstva, lebo stvorenie túžobne očakáva, že sa zjavia Boží synovia, kto-
rým budú horieť srdcia láskou k Bohu, k blížnemu i sebe samému.

P. JURAJ ĎURNEK, SchP
PROVINCIÁL REHOLE PIARISTOV

Teším sa, že vám, naši čitatelia, prinášame knihu od kňaza Janka Buca, 
ktorý formoval nielen náš život, ale životy mnohých ľudí. Vďaka Jankovi sa  



na Boha pozeráme inak. Pamätám si na niekoľko momentov, kedy ma svojou 
húževnatosťou a vášňou po Bohu prebudil z akejsi priemernosti kresťanstva. 
Svojimi prednáškami nás vždy učil pozerať sa na potreby druhých, no najviac 
mi v pamäti utkvel moment, keď na Campfeste z pódia volal: „Bože, pošli mňa!” 
Tie slová sa mi hlboko vryli do pamäte a často si ich v modlitbe opakujem.
Janko je kňaz, ktorý pozná Otca a ktorý zakúša Jeho lásku. On skutočne žije život 
plný lásky. A preto sme ja a Sonka boli nesmierne poctené príležitosťou spolu 
s Jankom vydať knihu, ktorá pozostáva z jeho denných zamyslení vysielaných 
v rozhlase či rôznych článkov v  publikovaných v niekoľkých časopisoch. 
Vyskladali sme z nich knihu inšpirovanú tým najdôležitejším – láskou. Ježiš 
Kristus to jasne povedal. Za najväčšie prikázanie totiž vybral:  „Milovať budeš 
Pána, svojho Boha, celým svojím srdcom a celou svojou dušou a celou svojou 
mysľou. To je veľké a prvé prikázanie. Druhé je mu podobné: Milovať budeš 
svojho blížneho ako seba samého” (Mt 22, 37 – 39). 
Kniha je rozdelená do troch kapitol – láska k Bohu, k sebe a blížnemu. Niektoré 
zamyslenia sprevádzajú otázky a  Jankove pútavé odpovede. Niektorým 
ponechávame voľné doznenie. Prosíme vás, knihu nečítajte rýchlo, jednotlivých 
príbehom dajte čas, aby mohli premieňať vaše srdcia. 
Tento svet nás potrebuje. Nechajme sa napĺňať Kristovou láskou, aby sme ju 
vedeli dať tým, ktorí ju veľmi potrebujú. Aj ty, milý čitateľ, môžeš byť svetlom 
šíriacim nádej evanjelia. Ako? Jednoducho, žime život plný lásky. 

Mgr. Sáša Butášová Bidleňová
VYDAVATEĽSTVO GD IDENTITY, S. R. O.
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J A N K O  B U C
O  S E B E



Pochádzam z krásnej dediny pod Tatrami, zo Spišskej Teplice. Tam som bol pokrstený, 

prijal som prvýkrát Ježiša v eucharistii a tiež som tam bol pobirmovaný. Do základnej 

školy som chodil taktiež v rodnej dedine osem rokov (nikdy sa mi nepodarilo prepad-

núť). Mám dvoch mladších bratov. Daniel žije v Nitre a Tomáš v Spišskej Teplici. Sú to 

najlepší bratia a máme spolu krásny vzťah. Zažili sme pár bratských dovoleniek, kde 

sme boli len my traja, a myslím, že to nás ešte viac zblížilo. Odporúčam aj iným súro-

dencom vyskúšať, stojí to určite za to. 

Mám úplne skvelých rodičov, a to je bez nejakej nadsádzky. Myslím, že rodina dala 

pre mňa obrovsky dôležitý základ pre to, na čom Pán Boh mohol ďalej stavať. Mamka 

pochádza z dvoch sestier, vyrastali v Spišskej Teplici a dodnes bývajú skoro oproti sebe 

a stále sa majú rady. Pracovala vo Svite ako účtovníčka. Vie piecť tie najlepšie koláče. 

Keď pôjdete cez Spišškú Teplicu, choďte vyskúšať. Otec pracoval celý život vo Vagónke 

Poprad, začínal pri stroji a skončil ako vedúci dielne. Otec nás naučil pracovať, lyžovať, 

hrať tenis a veľmi veľa ďalších vecí. Mám najlepších rodičov na svete. Prepáčte mi všetci, 

ktorí ste si to mysleli o tých svojich.

V sedemnástich som ani nesníval, že by som mohol byť kňazom, a predsa počas štú-

dia na Strednej priemyslovej škole v Poprade som prežil Božie pozvanie. Veľa som 

nešpekuloval a dal som ruky na pluh a k dispozícii Bohu. V roku 1991 som nastúpil  

do kňazského seminára v Spišskej Kapitule v Spišskom Podhradí a za kňaza som bol 

vysvätený v júni 1997. Kňazskú službu som začal v Žakovciach, kde som bol necelé tri 

roky. Potom som prešiel cez Spišskú Kapitulu, Važec, Bratislavu až do Východnej, kde 

som teraz farárom.

Ján Buc
CHLAPEC Z DEDINY, KTORÝ STRETOL BOHA, A TO MU ZMENILO ŽIVOT.



Ď A K U J E M .
Bez Boha by som nebol. On chcel, aby som žil, a ja som za život veľmi vďačný. 
Je nádherné byť a neustále sa učiť žiť ako milovaný Boží syn. „Nebeský Otec, 
veľmi ďakujem za dar života, za Tvoju trpezlivosť, milosrdenstvo a milosť pre 
každý deň. Ďakujem, že si ma pozval do vzťahu s Tebou a že si sa mi dal poznať. 
Bez Teba by život nebol a nebol by taký plný. Si to najlepšie, čo mám a čo poznám. 
Vieš, ako veľmi Ťa milujem a chcem v tom rásť.”

Ď A K U J E M .
Za to, aký som a že som, ďakujem mojej rodine. Mám najlepších rodičov a som 
za nich nesmierne vďačný. Boli a sú pre mňa učiteľmi života, práce a poznávania 
Boha. Mal som skvelé detstvo a vždy sa o mňa skvelo starali.
„Ďakujem, ocko a mamka, ste darom a požehnaním. Ďakujem za váš život  
a za to, že môžem byť vaším synom. Myslím na vás v modlitbe a žehnám vám 
a vždy, pokiaľ žijem, budem.”

Ď A K U J E M .
Moji bratia sú skutočnými bratmi a dodnes je nádherné kráčať životom spolu  
s nimi. Sme spolu radi, čo je pre mňa požehnaním.
„Danko a Tomáško, ste bratmi, o ktorých sa dalo a stále sa dá oprieť. Žiť s vami je 
super. Ďakujem za každú pomoc, za každú spoločnú chvíľu a teším sa aj na mno
hé ďalšie. Modlím sa za vás a žehnám vám.”



Ď A K U J E M .
Jeden z ľudí, ktorí najviac ovplyvnili môj život, je Ľudka Hagovská. Pred via-
cerými rokmi odišla domov k Otcovi. Bola veľmi múdra, šikovná, duchovná, 
láskavá... Milovala Boha, ľudí a život. 
„Ľudka, bolo pre mňa nesmiernou cťou spolu s Tebou slúžiť, hľadať Božie 
kráľovstvo a prijímať od teba priateľstvo, pomoc a usmernenia. Verím, že sa raz 
stretneme a naveky budeme žiť v sláve Toho, ktorého si tak veľmi milovala.”

Ď A K U J E M .
Tu by som mohol menovať stovky priateľov, kolegov, modlitebníkov, 
spolupracovníkov... Kniha by musela mať oveľa viac strán a aj to by som asi na 
niektorých zabudol, a to by mi bolo ľúto.
„Ďakujem, ďakujem, ďakujem za všetko vám – mnohým bratom a sestrám, 
ďakujem za každú pomoc, modlitbu, radu… Stále to potrebujem a prosím tiež 
o modlitbu. Každý deň sa modlím za všetkých mojich dobrodincov a za všetkých 
tých, ktorí sa za mňa modlia. Nech je naše spoločné kráčanie na oslavu Boha  
a pre rast Jeho kráľovstva.”

Ď A K U J E M .
Sonička a Sáška, bez vás by táto kniha nebola. Ak by aj bola, nebola by taká, aká 
je. Ste úplne skvelé a trpezlivé a šikovné a…
„Ďakujem vám za vašu kreativitu, trpezlivosť, pozornosť a múdrosť. Dobre ste to 
urobili a verím, že to prinesie svoje ovocie. Nech je Pán Boh oslávený a my po
silnení v kráčaní k Nemu a Ním. Žehnám vám.“
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Z Á S A H
D O  Č I E R N E H O

Ako chlap mám rád, keď si môžem zastrieľať zo vzduchovky na terč. Je to pre 
mňa výzva. Vidieť moju strelu v bielom poli ma teší. Som rád, že som aspoň 
trafil do terča. Ešte väčšiu radosť mi spraví zásah do čierneho, a keď trafím  
do stredu terča, som najšťastnejší. Škoda, že to nie je až tak často. Keď sa mi to 
však podarí, som naozaj veľmi šťastný. Keby som trochu viac trénoval, bolo by 
to však oveľa lepšie.
Uvedomujem si, že vedieť „triafať do čierneho“ je pre náš život veľmi dôležité 
a my sa to potrebujeme naučiť. Často sa sám seba pýtam, či to, čo práve žijem, 
je zásah do čierneho.
Náš život je dosť dynamický. Rôzne vstupy, rôzne podnety. Mnohé veci nás 
ovplyvňujú a môžu nás postrčiť rôznym smerom. Môžu to byť slová ľudí okolo 
nás, okolnosti, Boh a  jeho Slovo… Je toho naozaj veľa. Aj malý vtáčik, ktorý 
zašvitorí kdesi blízko, nás môže posunúť tým správnym smerom. Niektoré 
podnety, nás však posúvajú ďaleko od nášho terča. Ani si to neuvedomíme 
a zrazu zamierime do divočiny, kde môžeme úplne stratiť nasmerovanie  
a dokonca vstúpiť do nejakej nastraženej pasce. Stratíme slobodu, smer a začína 
sa zápas o prežitie. 
Náš život má v sebe veľké poslanie a potenciál. Sme stvorení na obraz Boha. To 
je vstupný kapitál každého, naozaj každého z nás. Keď nás Boh pozval na túto 
zem, nemal slabšiu chvíľku. Myslím, že On slabé chvíľky nemá vôbec. Sme tu, 
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lebo Boh to naozaj chcel a kráčame životom do večnosti. Naše dni na tejto zemi 
sa míňajú a my hľadáme to správne smerovanie. 
Jeden bystrý zákonník prichádza za Ježišom a  kladie mu otázku, ktorá 

možno mala byť preverením jeho vernosti, smerovania, chápania zmyslu 

bytia. Pýtal sa na najdôležitejšie prikázanie. Pýtal sa, na čo sa máme 

v  živote zamerať. Neviem, čo čakal, ale odpoveď prišla jasná: „Milovať 

budeš Pána, svojho Boha, celým svojím srdcom, celou dušou, celou mysľou  

a celou silou. Druhé je toto: Milovať budeš svojho blížneho ako seba samého” 

(Mk 12, 30 – 31). Jasnosť, ktorá ukazuje, ako trafiť do čierneho. Základ živo-

ta kresťana je láska. Láska sa žije vo vzťahoch. Náš vzťah s  Bohom má byť 

o  láske. Máme ho milovať najviac, zo všetkých síl. Ak to tak nie je, netriafame  

do čierneho. On miluje dokonalou láskou, ktorá vyháňa každý strach. 

Dokonalou láskou, ktorá nám ukazuje hodnotu, ktorú v  sebe nosíme. Realita 

nášho vzťahu s  Bohom samotným nás posúva aj do ostatných vzťahov, ktoré 

sú podľa Ježišových slov hneď na druhom mieste. Láska k  sebe, a  taká istá 

k  blížnemu, je súčasťou správneho nasmerovania v  živote. Láska je zásahom  

do čierneho. Láska, ktorá je praktická, ktorá mení život. Láska, ktorá prináša život.

Ten môj bol niekedy priveľmi zameraný na výkon, na projekty, na ovocie, ktoré 
prinášali. Človek bol súčasťou projektu. Vzťahy pre mňa neboli dôležité. Nemal 
som na ne čas. Ľudia okolo mňa nemohli cítiť môj záujem o ich život. Míňal 
som terč. Čím som starší, tým viac chápem, že človek a moja praktická láska 
k nemu je zásah do čierneho. Kresťanstvo je o vzťahu, vzťahu – Boh, a moji 
blížni. Učíme sa celý život, ale ak nepočujeme a  nevidíme to podstatné, len 
ťažko pôjdeme v škole života na vyšší stupeň. 
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Najväčšie prikázanie – milovať budeš Pána, 

svojho Boha, celým svojím srdcom, celou 

svojou dušou a celou svojou mysľou – čo to 

pre teba znamená? 

Hovoríš, že práve, keď milujeme Boha

zo všetkých síl a svojich blížnych

milujeme ako seba samých, triafame

do čierneho. Myslím, že každý z nás

z času na čas pociťuje svoju nedokonalosť. 

Sme hriešni a nevieme vždy, ako hovoríš, 

„triafať do čierneho“. Čo robíš vtedy,

keď takúto slabosť pociťuješ na sebe? 

Je to asi jedna z najdôležitejších vecí 
v živote. Myslím, že sme to počuli už 
veľmi veľakrát a  možno je to už taký 
slogan, ktorý presne vieme, ako znie. 

Začínam znova. Je úplne skvelé pre-
žívať milosť nových začiatkov. Mám 
to rád. Keď padnem, nemilujem, alebo 
milujem príliš seba a zbadám to tak sa 
to snažím meniť. A keď som opäť len 
teoretik v láske, začínam znova. Viete 
čo? Pán Boh to miluje tiež. Tie nové 
začiatky. To je milosrdenstvo. Boh 

Pre mňa je to neustála výzva. Slová „celým” a „celou” sú úplne brutálne. Ľahko 
sa to počúva, ľahko sa to číta, ale nie je to jednoduché žiť. Celý byť pre Boha  
a milovať ho najviac a nie len časťou svojho srdca, ale celým srdcom je poriadna 
výzva. Učím sa to a chcem, aby to tak bolo. Chcel by som žiť tak, aby som raz 
mohol povedať, že Pána Boha milujem celým srdcom. Je mi ľúto, že to ešte 
neviem, ale Otec vie, ako veľmi ho milujem a chcem ešte viac. Rozhodne.

má podľa pápeža Františka meno Milosrdenstvo. Páči sa mi, ako to napísal: 
Meno Boha je milosrdenstvo (tak sa aj volá tá kniha). Moja odpoveď teda je: 
Rozhodujem sa začať znova milovať. A potom opäť začínam milovať. A opäť sa 
učím milovať. A opäť…  
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P R I V I L É G I U M  H O V O R I Ť
S  B O H O M

Vedel si, že máš privilégium hovoriť s  Bohom? Máš VIP vstupenku do Jeho 
prítomnosti. Táto VIP ZÓNA je niečo, čo potrebujeme využívať. Boh čaká a my 
sa „poflakujeme” kdesi v tomto svete a niekedy si príležitosť byť v jeho blízkosti 
ani nevšimneme alebo tam len narýchlo vhupneme a  šup-šup von, lebo… 
Vieme, výhovorka sa vždy nájde. Nie je dobré nechať utekať niečo, čo je vzácne. 
Je to, ako keby zlatokop nechal pomedzi prsty prúdiť hrudky zlata. Povedali 
by sme mu, že nie je asi celkom kompletný. Nie sme podobní? Veď Boh, Pán 
celého vesmíru, majestátny, všemohúci, sa chce s nami stretávať ako Otec  
so svojimi deťmi. A my to ignorujeme. To je silná káva. Je mi ľúto môjho času, 
ktorý som preflákal a nedal som ho tam, kde to má zmysel. Hlboký zmysel. 
VIP ZÓNA je pre každého. Každý z nás tam môže prísť kedykoľvek. Ježiš pozýva 
všetkých, keď hovorí: „Poďte ku mne všetci, ktorí sa namáhate a ste preťažení; ja 
vám dám odpočinúť” (Mt 11, 28). My plačeme, stenkáme, fňukáme, sťažujeme 
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sa a nejdeme tam, kde nás On čaká, aby nás posilnil. On to sľúbil. Jeho VIP 
ZÓNA je miesto zázrakov, premeny, občerstvenia, zotavenia, nádeje, pokoja, 
dobra, posilnenia, obnovy… Potrebuješ niečo z tohto? Jednoducho vstúp  
k Nemu. On čaká! Tak ako čakal otec na syna, ktorý preflákal majetok. Tak 
čaká náš Otec na svoje deti. Apoštol Pavol v Liste Solúnskej Cirkvi píše: „Ale 
sám náš Pán Ježiš Kristus a Boh, náš Otec, ktorý si nás zamiloval a v milosti nám 
dal večnú útechu a dobrú nádej, nech poteší vaše srdcia a upevní ich v každom 
dobrom skutku a slove“ (2 Tes 2, 16 – 17).
Koľko vecí by mohlo byť inak, koľko ľudských osudov by mohlo byť zmenených, 
keby VIP ZÓNA neostávala prázdna alebo málo využívaná. Poď aj ty, príď 
tam, kde Otec čaká svoje  deti, svojich synov a dcéry, čaká ich, aby mal s nimi 
spoločenstvo, aby ich posilnil, aby sa s nimi pomaznal, aby ich premenil. 

Pre mnohých je pravidelná osobná

modlitba priam nedosiahnuteľným

cieľom. Ako si vypracovať stálosť

v osobnej modlitbe?

V žalme 34, 9 je napísané: „Skúste a pre 
svedčte sa, aký dobrý je Pán…“ Ak ne - 
bude modlitba pre nás len nejakou 
povinnou jazdou, nejakým príkazom, 
ktorý ak nesplníme, tak naštveme Boha, 

ak to bude osobné stretnu tie s Kráľom kráľov, so Všemohúcim Bohom, ktorý je 
náš Otec, a spoznáme nádheru a intimitu tohto vzťahu, tak nám bude ľúto chvíľ, 
keď nie sme s Ním. Ak modlitbu poriadne ochutnáme, nebudeme ju vidieť len 
z diaľky, určite nám zachutí a budeme chcieť veľa, veľa (nebudem sa čudovať, aj 
ja chcem). Neviem si predstaviť deň kresťana, keď nie je aspoň chvíľu s Bohom.
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Ako možno tento vzťah budovať každý deň? Tak ako je to s človekom. Ak chceme 
budovať vzťah, je potrebné spoločne 

tráviť čas. Niekedy len tak byť spolu, niekedy rozprávať, niekedy spoločne kdesi 
ísť, spoločne niečo robiť. Pýtať sa a tiež odpovedať na otázky. Výhoda budovania 
vzťahu s Bohom je, že o Ňom je už veľa napísané a môžeme sa niečo naučiť aj 
od iných. Druhá vec je, že Boh sa nám sám predstavil v Biblii a tam môžeme 
dennodenne (to je dôležité, aby to bolo naozaj každý deň) poznávať, aký je, aké 
je Jeho srdce, ako rozmýšľa a o čo mu vlastne s týmto svetom ide.

V   J E H O
P R Í T O M N O S T I

Kde je teraz Boh? Je aktívna jeho láska? Vidí ma v  tejto chvíli? Čo má  
vo svojom srdci, keď sa na mňa pozerá? Hnevá sa na mňa? Miluje ma napriek 
tomu všetkému? Je zo mňa nadšený? Odpovede na tieto, ale aj podobné otázky 
môžu každému z nás ukázať „stav“ nášho vzťahu s Bohom. Na ŠASke (Škola 
autentických sŕdc) často používame výraz „je to proces“ alebo „sme v procese“. 
Myslím, že to presne vystihuje postupnosť našej premeny. Stať sa v  plnosti 
Božím, je stav, keď si ako svätý Pavol môžeme povedať: „Už nežijem ja, ale žije 
vo mne Kristus“ (Ga 2, 20).
Jednou z vecí, ktorá nám pomáha zažívať tento proces premeny, je život v Jeho 
prítomnosti. Zdá sa mi, že o Jeho prítomnosť veľmi ľahko prichádzame. Keď 
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